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Vážení spoluobčania,
srdečne Vás pozdravujem 

v tento vianočný čas a ke-
ďže koniec roka klope na 
dvere, dovoľte mi, pri tejto 
príležitosti Vám adresovať 
pár myšlienok. Blíži sa čas 
najkrajších sviatkov v roku. 
Sviatkov, kedy rodinné 
puto je oveľa silnejšie, kedy 
človek bilancuje a analyzu-
je, čo za ten rok prežil, uro-
bil, získal, či stratil. Každý 
človek tieto sviatky prežíva 
ojedinele, či už vo svojom 
vnútri alebo so svojimi naj-
drahšími, často s  tými, na 
ktorých počas roka a hek-
tického života nemá toľko 
času.

Vianoce majú v  sebe 
magickú silu, ktorá ne-
raz prinútila nejedného 

z  nás rozmýšľať. Nielen 
o  sebe, ale aj o  tom, čo tu 
po sebe zanechávame, čím 
sme urobili šťastných ľudí, 
ktorých milujeme. Vianoce 
sú sviatky radosti, poko-
ja, lásky, obdarovania a  je 
to čas, ktorý je vždy nie-
čím jedinečný, výnimočný 
a  neopakovateľný. Viano-
ce sú o  láske, porozumení, 
mieri a  šťastí. Verím, že 
každý jeden z  Vás prežije 
tieto sviatočné dni s  tými, 
ktorých miluje, s  ľuďmi, 
ktorých prítomnosť je pre 
Vás najkrajším darčekom, 
s tými, ktorí pre Vás budú 
mať pekné a láskavé slovo. 
Tým sa naplní Vaše via-
nočné prianie...

Vianoce automaticky 
spájame s  obdobím, kedy 

na chvíľu spomalíme, za-
myslíme sa a  zhodnotíme 
rok, ktorého posledný list 
knihy sa o  chvíľu zatvára 
a  otvoríme knihu nového 
roka, knihu plnú očaká-
vaní, plánov a  túžob. Že 
príde niečo krajšie, lepšie 
a úspešnejšie.

Toto obdobie má svoje 
čaro, veď začiatkom nové-
ho roka má každý z nás pre 
toho druhého pekné slovo, 
či novoročný vinš s  pria-
ním všetkého dobrého.

Milí spoluobčania, k via-
nočným sviatkom Vám 
prajem, aby ste ich pre 
svojich najbližších pripra-
vili presne také výnimočné 
a čarovné, ako si ich ucho-
vávate v  spomienkach zo 
svojho detstva. Z obdobia, 

keď nám rodičia a  starí 
rodičia dopriali výnimoč-
nosť a  jedinečnosť týchto 
sviatkov, spoločnú Štedrú 
večeru, ligotajúci sa fareb-
ný stromček, vianočnú ka-
pustnicu, až po neopakova-
teľnú radosť z rozbaľovania 
darčekov. No hlavne, aby 
sme pocítili lásku, ktorá sa 
slovami nedá opísať.

Rok, ktorý sa o  pár dní 
skončí, nebol jednoduchý, 
no myslím si, že sme všet-
ko zvládli podľa predstáv 
a  že nás čaká rok nových 
úspechov opretých o pevné 
zdravie, pozitívnu energiu 
a  úprimnú snahu meniť 
veci k lepšiemu.

S úctou
Ing. Radoslava Uhrinová
starostka obce Rakovnica

Vianočný príhovor starostky obce
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Vážení seniori, milí starí 
rodičia, dedkovia a babky,

rok ubehol ako voda, a pre-
to mi dovoľte privítať Vás 
spolu s poslancami obecného 
zastupiteľstva na dnešnom 
podujatí venovanému práve 
Vám a spríjemniť Vám malú 
chvíľku medzi rovesníkmi, 
priateľmi a známymi.

Mesiac Október patrí 
Vám, preto Vám vyjadrujem 
z  celého srdca úctu a  vďač-
nosť za všetko dobré, čo ste 
počas svojho života urobili, 
aby ste pripravili lepší život 
pre nás mladých. Chceme 
Vám poďakovať za Vašu obe-
tavú prácu, za Vašu múdrosť 
i  Vašu dobrotu, ktorú ste 
odovzdávali a  vždy odo-
vzdávate nám mladším, Vaši 
deťom, vnúčatám, či pravnú-
čatám. Práve my sme tí, ktorí 

si Vás musíme ctiť a počúvať, 
pomáhať Vám a  obklopovať 
láskou. Pretože od Vás sa 
máme čo učiť, Vaše cenné 
rady sú studnicou nevyčer-
pateľných možností, ktoré 
urobia náš život krajším, 
a Vás ako vďaka poteší naša 
spoločnosť, úprimný úsmev 
a láskyplné objatie.

Zamyslime sa a  prídeme 
spolu na to, že starneme len 
tak, ako sme žili.

V živote každého z Vás sú 
chvíle, keď začnete hodnotiť 
svoj život a na tvári sa strieda 
úsmev radosti, či slzy smút-
ku. Každý život je jedinečný, 
plný pestrých farieb, plný 
prekrásnych chvíľ, plný oča-
kávaní a  úspechu, ale tieto 
krásne pocity sú popreplieta-
né aj smutnými, nepriaznivý-
mi a  bolestivými okamihmi, 

ktoré však tiež patria k živo-
tu. Každý jeden z Vás prežil 
svoj život podľa seba, každý 
by vedel napísať o svojom ži-
vote svoju vlastnú rozprávku, 
ktorá by bola jedinečná.

Rozprávky sú výrazom 
ľudských túžob, kde dobro 
víťazí nad zlom, kde dobrá 
rada ukazuje deťom správnu 
cestu. Tak to je aj v reálnom 
živote. Vaše bezstarostné 
detstvo, hoci nemuselo byť 
bohaté, predsa len bolo pre 
každého z Vás krásne, preto-
že ste boli obklopení láskou 
svojich rodičov. Váš život 
plynul a vaše srdce zaplesalo 
keď ste sa stali rodičmi a det-
ský smiech, teplo domova 
a  v  očiach úsmev detských 
pier napĺňal Váš život šťas-
tím. Boli to dni plné radosti 
a šťastia, ale aj strachu o svoje 
dieťa. Kolobeh života plynul 
a  lásku aj za Vaše deti Vám 
oplácajú Vaše vnúčatá, či 
pravnúčatá, ktoré vy ako sa 
patrí rozmaznávate. A  takto 
sa rok strieda z  rokom, až 
jedného dňa ani sa človek 
nenazdá je tu staroba, jeseň 
života.

Ľudský život má svoje pri-
rodzené etapy a my si musíme 
uvedomiť, že životný príbeh 
Vás seniorov má veľkú cenu. 
Staroba je jednou z  etáp ži-
vota, ktorej sa nemusíme báť, 
pretože záleží len na nás ako 
ju chceme žiť a ako sa na ňu 
vieme pripraviť. Aj starý člo-
vek vie byť aktívny, vie robiť 
veľké veci, vie žiť život tak, 
aby ho napĺňal pocitom šťas-
tia. Starobu netreba brať ako 
chorobu, ale skôr ako výzvu, 
že človek nemôže upadnúť 

a zanevrieť na svoj život, ale 
tešiť sa ešte z  toho čo mu 
život a  jeho rodina ponúka. 
Žiť pre svojich najbližších, 
odovzdávať im cenné rady 
a skúsenosti a obklopovať sa 
láskou svojich detí a vnúčat.

Základom života je vzá-
jomný vzťah generácií, ktoré 
sa prirodzene striedajú. Veď 
vidieť sedieť za jedným sto-
lom rôzne vekové kategórie 
je tá najprirodzenejšia vec 
na svete. Aj keď každý z nich 
má iný názor, iný pohľad na 
život, ale práve staršie gene-
rácie sú tie, ktoré nám vytvo-
rili podmienky na dôstojný 
a  plnohodnotný život, sú to 
práve rodičia, ktorí nás s lás-
kou vychovali a dali nám zá-
klady do života a sú to aj starí 
rodičia, ktorí nám umožnili 
prežiť krásne šťastné detstvo.

Úcta k starším ľuďom musí 
byť samozrejmosťou nielen 
v rodine, ale jednoducho vša-
de okolo nás.

Milí seniori, želám Vám, 
aby každý jeden deň ste 
prežili v  zdraví, šťastí, láske 
a  spokojnosti. Aby ste nik-
dy nepocítili samotu a  boli 
obklopení ľuďmi, ktorým na 
Vás záleží, pri ktorých poci-
ťujete lásku, vďačnosť a teplo 
domova. Želám Vám, aby ste 
boli obklopení láskou svojich 
vnúčat a rozžiarili sa vám oči 
pri pohľade na nich, aby ste 
videli ako rastú, ako sa učia 
ako dospievajú.

Nech Vám jeseň Vášho 
života dožičí plody, nech je 
krásna a pokojná.

Ing. Radoslava Uhrinová, 
starostka obce

Organizátori už od sko-
rého rána čakali v  lokalite 
Capáš prvých účastníkov, 
guláš rozvoniaval široko-
-ďaleko. Každého účastní-
ka výstupu vítali naše naj-
mladšie pomocníčky, ktoré 
ponúkali sladké aj slané ob-
čerstvenie, prípitok a účast-
nícky lístok.

Všetci boli nadšení, že 
sa stretli a  porozprávali, 
veď práve o to išlo. Staros-
tka obce po zhromaždení 
všetkých účastníkov priví-
tala príhovorom a  turisti 
sa mohli občerstviť teplým 
gulášom, či čapovaným piv-

kom.
Príjemným prekvapením 

bola zaujímavá tombola, 
ktorá potešila mnohých 
účastníkov. Za cenu 0,50 
eur urobila výhercom veľ-
kú radosť. Ako bonus ku 
krásnemu dňu nám vyšlo 
slniečko, ktorému sa kaž-
dý veľmi tešil. Niekto-
rí turisti ešte pokračovali 
prechádzkou na Gerlašskú 
skalu z ktorej si vychutnali 
nádherný výhľad. Bola to 
vydarená akcia, účastníci 
spokojní a hlavne naplnení 
pozitívnou energiou.

Henrieta Silicaiová

Druhá októbrová nedeľa 
bola pre rekenských evanjeli-
kov obzvlášť významná, pre-
tože sme si spoločne v rámci 
služieb Božích uctili až dve 
dôležité bohoslužobné príle-
žitosti. Prvou bola Pamiatka 
posvätenia ev. a. v. chrámu 
Božieho v  Rakovnici, ktorá 
sa tradične pripomína v  1. 
nedeľu po Michalovi a  dru-
hou bolo Poďakovanie za 
úrody zeme, ktoré si zvyčajne 
sprítomňujeme až v 2. nedeľu 
po Michalovi. Toho roku nás 
však okolnosti priviedli do 
chrámu 8. októbra, kedy sme 
súčasne ďakovali Pánu Bohu 
za nesmiernu milosť nám 
prejavenú v oboch spomína-
ných príležitostiach.

 Neodmysliteľnou súčasťou 
pri bohoslužbách bol bohato 
ozdobený oltár z úrody, ktorú 
sa i napriek tohtoročným ná-
ročným podmienkam poda-
rilo z Božej milosti dopesto-
vať. Červená farba oltárneho 
rúcha nám zasa pripomínala 
Božiu milosť, ktorou boli 
obdarovaní naši predkovia, 
keď sa im spoločnými silami 
podarilo i  napriek vtedajšej 
náročnej náboženskej situ-
ácii vybudovať Boží chrám, 
ktorého dvere sú doteraz 

otvorené všetkým rekenským 
veriacim.

 Túto nesmiernu Božiu 
milosť, prestupujúcu naše ži-
voty v každom čase aj v kaž-
dom aspekte, si veriaci mali 
možnosť intenzívnejšie uve-
domiť počas bohoslužby, a to 
i  v  podobe Božieho odpus-
tenia a  prijímania Božieho 
tela a krvi pri stole Pánovom, 
kedy s  naším Vykupiteľom 
mohli tvoriť to najužšie brat-
sko-sesterské spoločenstvo. 
Za to patrí Trojjedinému 
Bohu vďaka i chvála a my ve-
ríme, že sa opäť o rok stret-
neme pri týchto bohumilých 
príležitostiach.

Mgr. Peter Hlavatý
námestný farár CZ ECAV na 

Slovensku Rožňavské Bystré

Dvojitá radosť

„Volám sa Mgr. Michaela 
Hadušovská. Študovala som 
na Vysokej škole zdravot-
níctva a  sociálnej práce sv. 
Alžbety v  Rožňave. Využila 
som možnosť i  príležitosť 
pracovať ako sociálna pra-

covníčka v  Dennom sta-
cionári pre seniorov v  Ra-
kovnici. Svoju prácu beriem 
ako poslanie, vybrala som si 
túto pozíciu na základe svo-
jich dlhoročných skúseností 
s prácou s ľuďmi.

Odjakživa som mala po-
zitívny vzťah k  seniorom. 
Chcem do stacionára vniesť 
radosť z  každodenného ži-
vota seniorom, dať im pocit 
bezpečia, empatie, dávať im 
pocit, že sú pre spoločnosť 
potrební a  hlavne im sprí-
jemniť chvíle strávené v sta-
cionári. Mojim cieľom je byť 
prínosom a  využiť všetky 
svoje vedomosti a  doposiaľ 
nadobudnuté skúsenosti.“

Novej sociálnej pracovníč-
ke želáme, aby sa jej pred-
savzatia splnili tak ako si to 
predstavuje.

V  sobotu 16. septembra 2023 sa v  našej obci organi-
zovala krásna akcia Výstup na Plešiveckú planinu Me-
moriál Ľuboša Leštáka. Počasie sa zrána javilo zamra-
čené miestami aj hmla. Napriek tomu bolo teplo a  chuť 
na šport a turistiku bola veľká. Už pred ôsmou hodinou 
ráno sa stretávali účastníci výstupu a pomaly kráčali hore 
kopcom. Každý sa zastavil pri pomníku Ľuboša Leštáka, 
zapálil sviečku, zaspomínal...

Výstup na Plešiveckú 
planinu

Od prvého septembra 
2023 obec má novú sociál-
nu pracovníčku v Dennom 
stacionári pre seniorov. 
RON ju požiadali o struč-
né predstavenie, ktoré vám 
predkladáme.

Prácu považuje
za poslanie

P r í h o v o r  s t a r o s t k y  o b c e

Úcta k starším
je samozrejmosťou
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Sviatok všetkých svä-
tých a  Pamiatka zosnulých 
každoročne privedie veľké 
množstvo ľudí k  hrobom 
svojich milovaných blížnych. 
Zapálením sviece, modlitbou 
i  chvíľou ticha si uctia ich 
pamiatku a  zaspomínajú na 
spoločne strávené okamihy 
v  tejto časnosti. Avšak kaž-
dý človek tieto chvíle prežíva 
inak. Každý má iný pohľad 
a názor v otázkach smrti i ži-
vota po nej. My, ako veriaci 
v  Ježiša Krista, žijeme v ná-
deji, že odlúčenie od našich 
milovaných zosnulých nie je 
konečné. Veríme v opätovné 
stretnutie sa vo večnosti, kde 
Pán svojich verných vzkriesi 
k životu večnému.

Od roku 2019 sa každo-
ročne snažíme v  tejto nádeji 
stretávať pri ekumenickej 
pobožnosti na miestnom 
cintoríne v  deň Sviatku 

všetkých svätých. Bok po 
boku sa duchovný pastier 
cirkevného zboru ECAV na 
Slovensku v  Rožňavskom 
Bystrom a  duchovný pastier 
RKC prihovárajú všetkým 
prítomným veriacim i  spo-
mínajúcim, aby ich povzbu-
dili, posilnili vo viere a uistili 
o platnosti týchto Božích za-
sľúbení.

Sme Pánu Bohu nesmierne 
vďační, že i prostredníctvom 
tejto ekumenickej pobožnos-
ti spája srdcia veriacich a tým 
potvrdzuje existenciu jedno-
ty i  napriek rôznosti. Verí-
me, že táto spolupráca bude 
prebiehať i naďalej, veď s od-
stupom času môžeme smelo 
povedať, že od roku 2019 sa 
stala tradíciou v bohoslužob-
nom živote veriacich.

Mgr. Peter Hlavatý
námestný farár CZ ECAV na 

Slovensku Rožňavské Bystré

Miestna organizácia Jed-
noty dôchodcov Slovenska 
v  Rožňave usporiadala 16. 
novembra 2023 turistické 
podujatie do okolia obce Ra-
kovnica. Naším cieľom bol 
kostol sv. Márie Magdalény 
pod Tureckou a  jeho okolie. 
Ochotní občania obce pán 
Ing. Ondrej Lešták a  pán 
Ľuboslav Sedlák sa o  nás 
veľmi pekne postarali. Do 
Rakovnice sme sa dosta-
li autobusom. Na zastávke 
nás čakal pán Sedlák, ktorý 
nás doviedol až ku kostolí-
ku. Tu nás privítal Ing. O. 
Lešták, ktorý nám umožnil 
aj prehliadku interiéru kos-
tola, ktorý je momentálne 
v  rekonštrukcii. Zoznámili 
sme sa s históriou unikátnej 
stavby. Potešilo nás, že sa táto 
pamiatka obnovuje.

Pri lavičkách nad posvä-
tením, liečivým prameňom 
sme si dali desiatu, ochutnali 
vodu z  prameňa a  vydali sa 

na cestu zvážnicou smerom 
k Rudnej. Po ceste sme ešte 
nazbierali huby, ktoré ešte 
hojne rástli. Do Rudnej sme 
zostúpili popri vyhliadke 
Skalica. Z  Rudnej sme sa 
verejnou dopravou vrátili do 
Rožňavy. Bolo nás 25 a  po-
časie nám mimoriadne pria-
lo. Ďakujeme za nové pozna-
nie a príjemný zážitok.

Ing. Milan Markušovský

Poznámka redakcie
Turisti v rožňavskom okrese 

poznajú Ing. Martina Mar-
kušovského, ktorý bol a  stále 
je aktívnym turistom. V rám-
ci Klubu slovenských turistov 
v Rožňave (KST) zastával aj 
vrcholové funkcie. Za jeho ak-
tivity bol aj viackrát ocenený 
za prínos k  rozvoju turistiky. 
V rámci Jednoty dôchodcov Slo-
venska v  Rožňave organizuje 
turistické podujatia v blízkom 
okolí.

Keď sa spoločná snaha 
stane tradíciou

Seniorská turistika

Do nového roku
Dedinka v údolí horami krytá
pod snehom pokojne sníva.
O zdraví, o šťastí, o ľuďoch
a úprimných želaní do nového roka.
Buďme v nej šťastní,
s plnou náručou prianí
pre susedov, známych i svojich blízkych.
Pri dobrom zdraví, dobrotou naplnenou mysľou.
Nech sme známi
v nej i v blízkom okolí.
„Nach hvara huší, nach mámo pokoj v duší.“
Tak sa to sluší. - ms -

Skúsme si však položiť 
otázku: Čo urobíme my, aby 
bol tento rok lepší? Alebo 
čo sme ochotní urobiť pre-
to, aby bol tento rok lepší? 
Akým spôsobom spolupra-
cujeme s Božou milosťou?

Ťažko sa počúvajú 
v dnešnej pretechnizovanej 
dobe slová, ktoré nás pozý-
vajú urobiť čosi viac, ako len 
byť pasívnym poslucháčom 
Božieho slova. Ťažko sa 
počúvajú v dnešnej dobe aj 
slová kritiky.

Ak však ozaj túžime po 
Božej blízkosti a  pravde je 
potrebné vystúpiť z  kom-
fortnej zóny, je potrebné 
urobiť čosi viac, čosi viac, 
ako len ostať pri zdvori-
lostných frázach o  Novom 
roku. Ak by napr. sv. Pavol, 
apoštol národov ostal pri 
zdvorilostných frázach a vo 
svojej komfortnej zóne, tak 
viera v  Krista, by dodnes 
možno bola iba záleži-
tosťou Blízkeho východu 
a Kanáanskej oblasti. Aj na 
príklade sv. Pavla teda vní-
mame príklad spolupráce 
človeka s Božou milosťou.

Všímame si ďalej 
v dnešných časoch stúpajúci 
počet tých, ktorí už nechcú 

ďalej kráčať s  Bohom. Ná-
boženstvo a  viera v  Boha 
sa zúžila na tzv. deizmus 
(t.j. presvedčenie, že Boh 
existuje, ale sa neprejavuje 
v tomto svete).

Čo ľudí vedie k takémuto 
pohľadu na Boha?

Často skloňovaným mo-
tívom takéhoto pohľadu je 
sklamanie, človek je jedno-
ducho sklamaný z  toho, že 
Boh nie je plniteľom jeho 
požiadaviek. Dnešný človek 
zrejme túži po Bohu, ktorý 
mu splní všetky požiadavky.

Ak sme tiež sklama-
ní z  takéhoto,,nečinného“ 
Boha, potom je tu pre nás 
dobrá, ba priam vynikajúca 
správa, takýto Boh chva-
labohu neexistuje (teda 
plniteľ všetkých ľudských 
požiadaviek), Boh, ktoré-
ho často nazývame Otcom 
a Pastierom je Bohom, kto-
rý vie povedať aj nie, ak sa-
mozrejme ide o naše väčšie 
dobro. Boh totiž vie lepšie 
ako my sami, čo je pre nás 
to najlepšie.

Ak chceme, teda, aby bol 
tento rok lepši a krajší, mali 
by sme preň urobiť čosi viac, 
ako sa len sťažovať a nadá-
vať a nečinne sa prizerať na 
sled udalostí vo svete.

Prvým krokom by mal byť 
môj pravdivý obraz Boha. 
Ujasnime si jednu podstat-
nú vec, Boh nie je zlatá ryb-
ka, ktorý splní akékoľvek 
želanie, ale je niekým, kto 
ma stále chráni a  sprevá-
dza. Boh chce stále kráčať 
s  nami (každý deň), jediné 
čo od nás žiada a čo chce, je 
naša viera a otvorenosť pre 
Neho.

Vykročme do tohto No-
vého roka s  vierou, vierou, 
že Boh chce naše dobro, 
dovoľme mu, kráčať s nami. 
Verím, že takéto (k)roky 
s Bohom budú pre každého 
veriaceho plné radosti a ná-
deje.

Mgr. Štefan Baláž,
kaplán v Rožňave

Začali sme Nový rok 
2024, a ako už býva tra-
díciou, začali sme ho tým, 
že sme si navzájom vin-
šovali všetko dobré do no-
vého roka.

Nový (k)rok s bohom

Prvý deň adventu pri-
padol na piatok, aby toho 
nebolo málo spustil sa po-
riadny dážď, dostať sa cez 
rozmočený sneh nebolo 
ľahké. Napriek tomu už od 
16 – tej hodiny smerovali 
kroky nedočkavých obča-
nov ku kostolíku. Už zďa-
leka udierala do nosa vôňa 
čaju a  vianočného punču 
servírovaného pani starost-
kou a pomocníčkami, ktoré 
zároveň ponúkali aj sladké 
koláčiky.

Vianočne vyzdobený 
a  vysvietený kostolík vítal 
návštevníkov. Zišlo sa nás 
neúrekom, nielen stále náv-
števníčky, ale pestrá veková 
paleta, od seniorov až po 
škôlkarov.

V úvode sa pani starostka 
Ing. Radka Uhrinová pri-
hovorila prítomným a zdô-

raznila, že vianočné sviatky 
sú najmä o  ľuďoch a  vzá-
jomnom pochopení, a preto 
aj výťažok z  koncertu pôj-
de na dobrú vec, renováciu 
kostolíka sv. Márie Mag-
dalény na Iváďove. Privítala 
hudobnú skupinu v zložení 
Marieta Roxerová, Milan 
Varga a  Laura Palme a  už 
do ticha zazneli tóny zná-
mych i menej známych ko-
lied a vianočných pesničiek. 
V  príjemnej atmosfére čas 
plynul rýchlo a  už tu bol 
záver koncertu a  krásna 
pieseň Tichá noc a  to už 
spievalo celé publikum ra-
dostne a  nadšene v  očaká-
vaní najkrajších sviatkov.

Ešte zápis do kroniky, pár 
slov so známymi na rozlúč-
ku a začal sa advent.

S pozdravom a úctou
PaedDr. Eva Blažeková

Pohladenie duše
Tak možno charakterizovať benefičný koncert, ktorý sa 

pod záštitou Obecného úradu Rakovnica a GemArtu ko-
nal 1.12.2023 v Evanjelickom kostole. Už pár dní pred-
tým Perinbaba poriadne vytriasla svoju snehovú perinu 
a biela neha potešila deti, ale nie cestárov.
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„Keď vymeníme chaos 
a stres a navštívime miesto, 
kde človek môže nasávať 
predvianočnú atmosféru, 
keď cítiť vôňu punču, lokší, 
kapustnice, zuzákov, klobás 
či jaternice, keď pocítime 
v  duši pokoj, mier a  lásku 
a každý má po punči nejakú 
tú hlášku, keď človek člo-
veka má rád, už prichádza 
Vianoc čas.

Na Rekenských vianoč-
ných trhoch bolo cítiť po-
hodu, radosť, lásku. Detičky 
prišiel potešiť sám Mikuláš 
no a o  tých starších sa po-
staralo Občianske združe-
nie Naša Rakovnica, ktoré 
zabezpečilo počas trhov 
vyhrievaný stan, bohatý 
kultúrno-gastronomický 
zážitok.

Na Rekenských vianoč-
ných trhoch sa zúčastnila 
aj Baretka_Rožňava, kto-
rá napiekla chutné koláče, 
GemArt uvaril výbornú ka-
pustnicu.

Náš kultúrny program sa 
niesol v duchu dobrej nálady 
a krásnych kolied. Ďakujem 
veľmi pekne našim žienkam 
zo ZPOZu v  Rakovnici, 
Súkromnej základnej ume-
leckej škole JAS Rožňava, 
ľudovej hudbe Maroša Rus-
náka a za krásny spev Stan-
kovi Ďurskému. Aj tu sme 
spojili spontánne hudbu so 
spevom a  výsledkom bol 
neuveriteľný zážitok. Spie-
vali sme spolu s nimi.

 Som skutočne šťastná, 
že sa nám podarilo zorga-
nizovať tak nádhernú akciu 
u nás v Rakovnici. Veď Via-
noce sú o  láske, vzťahoch, 
nádeji, porozumení, poko-

ji a  mieri a  to všetko bolo 
spojené do jedného klbká 
na Rekenských vianočných 
trhoch A  keď niekto chcel 
darček na Vianoce, u  nás 
ho našiel. Krásne ručne vy-
rábané vianočné ozdoby od 
ženičiek z Denného stacio-
nára.

To najdôležitejšie, čo je 
potrebné nielen povedať, 
ale aj napísať je jedno veľ-
ké ĎAKUJEM všetkým 
ľuďom, ktorí sa spoločne 
so mnou pustili do zorga-
nizovania Rekenských via-
nočných trhov. Bez Vás by 
som to nedala a s vami som 
šťastná, že máme silu a chuť 
spolu robiť veci pre iných. 
Každý jeden z vás dal svo-
jou prácou na Rekenských 
vianočných trhoch darček, 
ten darček bol neviditeľný, 
ale každý, kto prišiel tu mu-
sel cítiť lásku, s ktorou sme 
to pre nich robili. A  diev-
čatá vy ste boli úžasne som 
nesmierne šťastná, že vás 
mám.

Ďakujem sponzorom, 
ktorí neváhali a  s  radosťou 
i  s  ochotou nás podporili 
a  to OZ Naša Rakovni-
ca, Baretka_Rožňava, Ge-
mArt, Obec Rakovnica. Je 
úžasné vidieť výsledok spo-
jenia viacerých organizácií.

Touto cestou sa chcem 
poďakovať pani Helene 
Hlaváčovej, ktorá nám da-
rovala vianočný stromček. 
Za sponzorský prevoz a po-
stavenie stromčeka ďaku-
jeme spoločnosti BENAD 
Rožňava – rodina Beneová, 
za krásne vianočné ozdoby 
patrí poďakovanie Denné-
mu stacionáru a  veľké ďa-

kujem zamestnancom, ktorí 
mi ochotne pomáhajú.

Ďakujem všetkým Vám, 
ktorí ste prišli a  spoločne 
si vychutnali predvianočný 
čas v  kruhu svojich priate-
ľov.

Chcem Vám popriať všet-
kým veľa zdravia, pokoj na 
duši, lásku v  srdci, nech 
máte krásne Vianoce, nech 
Vás nič netrápi, nech zlo sa 
od nás vytratí.“

Za otvorenými dverami 
ich s  úsmevom a  úctou pri-
vítali pracovníčky obecného 
úradu i  stacionára, potešili 
malým praktickým darče-
kom s  erbom Rakovnice. 
Za slávnostne vyzdobenými 
stolmi účastníci podujatia so 
záujmom čakali na otvorenie 
slávnostného posedenia, kto-
ré začalo kultúrnym progra-
mom.

Prítomným sa prví pred-
stavili naši malí gratulantmi 
pod vedením PaedDr. Jarky 
Ďurajovej. Predniesli milé, 
úprimne blahoželania z bás-
ničiek a  rezkých pesničiek. 
Potešili srdiečka svojich mi-

lých dedkov a babičiek. Popri 
vystúpení našich mladších 
detí sa prítomným predstavil 
i Paľko Blahút, ktorý navšte-
vuje ZUŠ v Rožňave, svojim 
veľmi dobre podaným spe-
vom.

Štafetu gratulácií prevza-
la pani starostka obce Ing. 
Radka Uhrinová, pozdravila 
prítomných, zdôraznila ich 
prínos nielen pre blaho rodi-
ny, ale aj pre obec. V závere 
príhovoru popriala všetkým 
pevné zdravie, veľa energie 
a radosti.

Už sme si zvykli, že temer 
na všetkých podujatiach vy-
stupujú naše členky ZPOZu. 

Pri pohľade na nich sú v se-
niorskom veku. Ani teraz sa 
to neobišlo bez nich. Nacvi-
čili si nové pásmo v ktorom 
v  skratke urobili prierez vý-
voja nárečia, vzdelávania, ži-
tia. To všetko bolo popretká-
vané vtipnými pesničkami. 
A klasicky boli aj milé scén-
ky. Na záver si vystupujúci 
i prítomní účastníci spoločne 
zaspievali pieseň o  rodnej 
dedinôčke.

 Obecný úrad nezabudol 
ani na pohostenie, na sto-
loch rozvoňali chutné rezne, 
sladkou bodkou bola voňa-
vá kávička a chutné zákusky 
pripravené žiakmi odboru 

cukrár SOŠ obchodu a  slu-
žieb v  Rožňave. Vládla prí-
jemná atmosféra, vzájomne 
debaty, spomienky, úsmevné 
príhody z  mladosti, ktoré 
potlačili do úzadia bolesti, 
problémy.

Nečakaným prekvapením 
bol osobný príspevok Ing. M. 
Birku, ktorý vniesol do sály 
atmosféru horehronských 
pesničiek. Odmenou mu bol 
potlesk prítomných.

 Popoludnie pomaly vy-
striedal večer, bol čas poďa-
kovať sa za príjemne stráve-
né chvíle a  tešiť sa na ďalšie 
stretnutie.

PaedDr. Eva Blažeková

Pevné zdravie,
veľa radosti senioriRekenské vianočné trhy sú za nami. Druhý ročník sa 

vydaril. Bolo to iné ako minulého roku čo svedčilo o tom, 
že organizátori do akcie vložili nové prvky, ktoré pri-
lákali viacej ľudí. A predsa len niečo bolo rovnaké. Trhy 
trvali dva dni. Občanom, čitateľom RON predkladáme 
vyjadrenia starostky obce Ing. Radoslavy Uhrinovej 
k tohtoročným vianočným trhom.

Október – mesiac s  nádychom jesene, v  tomto roku ne-
zvyčajne letný, teploty atakujúce plus 25 stupňov. Tak ako 
v prírode aj v živote človeka, jeseň je obdobím dozrievania, 
bilancovania. Práve v tomto mesiaci si častejšie spomenie-
me na našich seniorov. Výnimkou nebol ani tento rok. Dňa 
11. októbra, v  stredu popoludní, kroky seniorov smerovali 
do kultúrneho domu.

„Bol to neopísateľný zá-
žitok, pretože to bolo nie-
čo, čo nás spojilo práve 
v adventný čas, kedy máme 
dávať a  šíriť lásku vôkol 
nás. Cieľom nebolo získať, 
ale otvoriť srdcia, zahodiť 
predsudky a darovať úsmev 
a zážitok všetkým.

Ďakujem za skvelú spolu-
prácu s občianskym združe-
ním GemArt, ktoré prináša 

kultúru a jej rozvoj na Ge-
mer. Ďakujem za priestory 
pre zorganizovanie benefič-
ného koncertu evanjelickej 
cirkvi a  tiež sponzorom, 
ktorí prispeli svojim dielom 
a to pekárni Baretka v Rož-
ňave a OZ Naša Rakovnica.

Výťažok z koncertu bude 
použitý na júlové oslavy pri 
kostolíku sv. Márie Magda-
lény pod Tureckou (Iváďo-
ve), tak ako si to pamätajú 
staršie i  stredné generácie 
a aby si to zažili aj naše deti.

Veľké ďakujem patrí 
skvelým hudobníkom, ktorí 
nám vdýchli vianočnú at-
mosféru, ľuďom, ktorí prišli 
a vytvorili v kostole tú pra-
vú vianočnú atmosféru“.

POĎAKOVANIE
starostky obce

Prvého decembra sa 
v obci uskutočnil prvý be-
nefičný koncert v  histórií 
obce. Miestom realizá-
cie bol evanjelický kostol. 
K tejto milej akcií sa sta-
rostka obce vyjadrila na-
sledujúcimi slovami:

Nádherná akcia

Obvody Poslanec Rodinné domy - 
súpisné čísla

Telefónny 
kontakt

Číslo 1 Ing. Antónia 
Kmeťová

86-124,116, 230, 
244,

0917 142 492

Číslo 2 Ing. Monika 
Genčiová

68-78, 125, 232, 
355, 364

0905 823 331

Číslo 3 PeadDr. 
Jaroslava 
Ďurajová

54-67, 79-85, 
126-127, 222-
226, 229, 245, 
363 

0910 954 176

Číslo 4 Milan Belák 33-41, 42-53, 
48, 170-172, 
208-210, 217-
218

0905 567 468

Číslo 5 Igor Čižmár 128-131, 188, 
194-207, 216, 
219, 223

0907 237 765

Číslo 6 Ing. Ondrej 
Lorko

174-193, 211-
215

0948 005 773

Číslo 7 Zuzana 
Lukáčová

1-21, 24-30, 
40-41, 150-169, 
220, 228 

0907 473 563

Cieľom schváliť poslanec-
ké obvody v  našej obci bolo 
priblížiť samosprávu bližšie 
k  obyvateľom a  priamo cez 
poslancov môžu riešiť svo-
je problémy a  pripomienky. 
Poslanci tak budú akou-
si predĺženou rukou medzi 
obyvateľmi a ich problémami 
a  samotnou samosprávou. 
Chcem, aby sa poslanci OZ 
stretávali s  ľuďmi a  ich pod-
nety, problémy a pripomien-
ky prednášali na rokovaní 
zastupiteľstva a  navrhovali 
riešenia na ich odstránenie.

Sedem obvodov sme vy-
tvorili geograficky, pričom 

nie každý poslanec býva vo 
svojom obvode. Vytýčené po-
slanecké obvody sú podľa ulíc 
a súpisných čísel a sú zverej-
nené na webovom sídle obce 
aj na úradnej tabuli obce.

Vážení občania, so svojimi 
podnetmi, pripomienkami, 
návrhmi, ale aj sťažnosťami 
sa od 1.1.2024 môžete obrá-
tiť na svojich poslancov.

Pre lepšie zorientovanie sa 
bude prílohou týchto novín 
aj „mapa poslaneckých ob-
vodov obce Rakovnica“ s vy-
značením 7 obvodov a meno 
poslanca, ktorý je za ten daný 
obvod zodpovedný.

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva obce Rakovnica 
dňa 27. 9. 2023 bol Ing. Radoslavou Uhrinovou, starost-
kou obce predložený návrh na rozdelenie obce na poslanecké 
obvody, ktorý bol schválený uznesením č. 6/6/2023. Poslan-
ci budú monitorovať podnety občanov a na základe týchto 
podnetov môžu interpelácie predniesť na zasadnutiach 
obecného zastupiteľstva.

Poslanecké obvody
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Z dôvodu negatívneho vý-
voja aktuálnej ekonomickej 
situácie miest a  obcí spô-
sobenej hlavne rekordnou 
infláciou, zvyšovaním cien 
energií, vládnymi opatrenia-
mi, či ďalšími legislatívnymi 
zmenami, je aj naša samo-
správa, podobne ako drvivá 

väčšina samospráv na celom 
Slovensku, nútená prijať ne-
populárne opatrenia v  po-
dobe zvýšených miestnych 
daní a  poplatkov na rok 
2024. Nebolo to spontánne 
rozhodnutie, vykonali sme 
podrobnú analýzu čerpania 
finančných prostriedkov, hľa-

dali sme vo svojom rozpočte 
všetky možné škrty a rezervy, 
ale ak sme nechceli znížiť 
kvalitu poskytovaných ko-
munálnych služieb občanom, 
museli sme pristúpiť k týmto 
nepríjemným opatreniam.

Daň z nehnuteľností
Novela zákona o  miest-

nych daniach zmenila skupi-
ny pozemkov, preto bolo po-
trebné prijať také nariadenie, 
aby bolo v súlade s aktuálnou 
legislatívou. Jednou z  po-
vinností obce bolo zosúladiť 
maximálne 10-násobok naj-
vyššej sadzby dane zo stavieb 
s jeho najnižšou sadzbou.

Obecné zastupiteľstvo 
rozhodlo, že hodnota po-
zemkov na území obce Ra-
kovnica v  členení do skupín 
podľa ust. § 6 odst.1 zákona 
o miestnych daniach bude od 
1.1.2024 nasledovná:

a. orná pôda, chmeľnice, 
vinice, ovocné sady – 0,2330 
€/m2

b. trvalé trávnaté porasty – 
0,0222 €/m 2

c. záhrady – 1,32 €/m2

d. zastavané plochy a  ná-
dvoria, ostatné plochy – 1,32 
€/m2

e. lesné pozemky, na kto-
rých sú hospodárske lesy – 
0,0222 €/m2

f. stavebné pozemky – 
13,27 €/m2

Ročná sadzba dane z  po-
zemkov v obci od 1.1.2024:
• Orná pôda, chmeľnice, vi-
nice, ovocné sady – 1,25%
• Trvalé trávnaté porasty – 
1,25%
• Záhrady – 0,70%
• Zastavané plochy a nádvo-
ria, ostatné plochy – 0,75%
• Lesné pozemky, na ktorých 
sú hospodárske lesy – 1,50%
• Stavebné pozemky – 1,25%

Poplatok za komunálny 
odpad

Zdražovaniu sa v  roku 
2024 nevyhne ani poplatok 
za zmesový komunálny od-

pad. K zvýšeniu poplatku do-
chádza z dôvodu enormného 
zvýšenia nákladov spojených 
s odpadovým hospodárstvom 
spôsobených nielen náras-
tom inflácie a  zvyšovaním 
cien energií. Firma Brantner, 
ktorá má na starosti likvi-
dáciu komunálneho odpadu 
v našej obci, má neprimerane 
vysoké dodatočné náklady na 
likvidáciu obrovského množ-
stva nevytriedeného odpadu, 
ktorý je súčasťou komunál-
neho odpadu. Náklady spo-
jené na vytriedenie a likvidá-
ciu sú v konečnom dôsledku 
prenesené cez zvýšený popla-
tok na všetkých obyvateľov 
mesta. V  praxi to znamená, 
že pokiaľ sa výdavky spojené 
s odpadovým hospodárstvom 
nepodarí ustáliť a  pokiaľ 
kompenzácie štátu na vy-
krytie vysokých cien energií 
nad rámec cenových stropov 
stanovených vládou nebudú 
dostatočné, obec Rakovnica 
bude nútená aj na rok 2025 
opätovne predložiť návrh 
na zvýšenie tohto poplatku. 
Poplatok sa naposledy menil 
v roku 2022. Nakoľko nákla-
dy na zber, prepravu, ulože-
nie a  zneškodňovanie ko-
munálneho odpadu sú stále 
vyššie, ako je príjem z vybra-
tého poplatku, padol návrh 
na určenie poplatku vo výške 
32,00 € na obyvateľa na rok. 
Z  dôvodu zmierniť negatív-
ne dopady na domácnosti 
finančná komisia predložila 
na rokovanie návrh na urče-
nie poplatku vo výške 25,00 
€ na obyvateľa na rok. Po-
slanci v tejto výške poplatok 
schválili.

Úplné znenie schválených 
VZN o  dani z  nehnuteľ-
ností a  ostatných miestnych 
daniach a o poplatku za ko-
munálny odpad sú uverejne-
né na webovom sídle obce 
www.rakovnica.sk

Ing. Monika Genčiová
predsedníčka finančnej 

komisie

Dane a poplatky v roku 2024 po novom

Vianoce sú o ľuďoch, vzťa-
hoch, láskach, spomienkach 
a porozumení a tu sa to všet-
ko skĺbilo do jednej a to tejto 
presne trafenej akcie. Chcem 
tým poďakovať za seba, ale aj 
za všetkých, ktorí sa tam cí-
tili dobre (takže za všetkých) 
Radke, Oskarovi, Henike, 
Braňovi, chlapcom aj diev-
čatám v  šenku, či na tržnici 
a  proste všetkým ostatným 
čo sa starali o  nás, aby nám 
bolo čo najlepšie.

Ste neskutočne šikovný 
kolektív a veľmi si to vážim. 
Títo ľudia sa nám postarali 

o  vyhrievaný stan, kultúrne 
vyžitie, darčeky pre najbliž-
ších pomocou šikovných 
rúk našich „starších slečien“ 
a tetušiek z dediny o vynika-
júce jedlo a  pochutiny, pitie 
a prosím Vás neuveríte, videl 
som to prvýkrát na takejto 
verejnej akcii celkove a  to 
som už dačo pochodil aj iné 
krajiny a v žiadnej dedine to 
nebolo len v Rekeni. Tu bola 
aj obsluha, ktorá nám nosila 
veci až k stolu a neuveriteľne 
veľmi milé dievčatá. Jedno-
ducho nestihol som spočítať 
koľko ľudí tam bolo vlastne 

v  práci, ale asi 15-20. Veľké 
dík Vám.

Som hrdý, že som Rekenec 
aj keď bývam inde. Moje srd-
ce patrí stále sem do Dolinky 
pod Plešiveckou planinou 
a vrchom Turecká. Tu je môj 
domov, tu som rástol a všet-
ko nasával, tu mám svojich 
ľudí, tu som rád. Každá dedi-
na, i ta naša, má svoje slávne 
osobnosti spisovateľa, fará-
ra, doktora či profesora. Pre 
mňa je každý človek z  tejto 
dediny osobnosť a  tak to aj 
ostane.

Nechodím sem na pohre-
by, lebo s každým človekom 
čo odtiaľ odišiel odchádza 
aj kúsok mňa a mňa to bolí. 
Každý ma niečo naučil, pora-
dil aj vytrepal po zadku, keď 
som bol zlý, ale môžem po-
vedať, že presne táto dedinka 
vytvárala moju osobnosť, tva-
rovala charakter a určite uro-
bila zo mňa lepšieho človeka.

Chcem Vám popriať všet-

kým bez rozdielu nech Vám 
pán Boh nadelí ešte veľa, veľa 
zdravia, veľa síl do budúcich 
rokov, nech sa Vám vo vašej 
práci darí a  aby sme sa stá-
le mali radi a  boli pyšní na 
to odkiaľ sme. Mladším, to 
myslím do 80.rokov, veľa 
sviežosti nech sa radujeme 
aj s maličkostí či spomienok. 
Mladým odkazujem, miluj-
te sa nech nás Rekencov je 
„viac“ najlepši „calá kopa“, 
lebo len s nami môže byť svet 
lepší a krajší presne taký ako 
sme my Rekenci !

Andy Lindák

Z  neba mala vločka padá. 
Haló deti! Počujete to? Mi-
kuláš už cestu do Rakovnice 
hľadá. Jupiii! Už je tu! Aj keď 
v  piatok večer bol mrazivý, 
vítame ho všetci. Kto s  ním 
kráča veselo? Biela malá 
hviezdička za ňou čertík du-
poce, radujte sa všetci o chvíľ-
ku sú Vianoce. Mikuláš už 
vrece otvára, malé balíčky 
rozdáva, pre detičky radosť 
veľká. A už zaznie básnička, 
za ňou pekná pesnička, detí 
v parku ako smetí. Vďaka Ti 
Mikuláš, vravia všetci. Večer 

s  mrazom za ruky sadli na 
park i  lúky, všade samá vý-
zdoba, pod kotlíkom ohník 
blikoce, vonia čajík. Ešte 
k  tomu dobroty kapustnica 
voňavá, sladké zuzaky, lokše, 
grulov- niky zvané, chutia 
všetkým v  teplom stane. Pre 
rodičov punčik voňavý, hneď 
náladu popraví. V tichu noci 
mrazivej koledy už znejú, 
naše milé ZPOZačky krásne 
šťastné Vianoce Vám všet-
kým milí Rekenci prajú!

PaedDr. Eva Blažeková

Šťastné Vianoce

Pri príležitosti akcie Ok-
tóber – mesiac úcty k starším 
nás oslovila riaditeľka Spoje-
nej školy služieb v  Rožňave 
pani PaedDr. Eva Blažeko-
vá a  ponúkla nám darček. 
Študentky školy v  odbore 
kaderník urobili prítomným 
členkám ZPOZu úpravu 
účesov. Boli sme milo prijaté, 
pohostené kávou a  chutným 
koláčikom, ktoré tiež na-

piekli študentky školy a pani 
riaditeľka nás aj previedla 
priestormi školy. Za tento 
darček sme sa pani riaditeľke 
poďakovali, po našom vystú-
pení na deň úcty k  starším 
v Rakovnici. Za prítomností 
starostky obce Ing. Radosla-
vy Uhrinovej sme svoju vďa-
ku vyjadrili kyticou a spoloč-
nou fotografiou.

Božena Ďuranová

Poďakovanie

Neskutočná atmosféra v týchto hektických predvianoč-
ných a  koncoročných dňoch. Vedel som, že to bude dobré, 
nakoľko sa zúčastňujem pravidelne na Rekenských pod-
ujatiach a stále majú svoju kvalitu. No tento záver roka 
opäť posunula starostka Radka aj so svojim kolektívom na 
iný level. Keď si niekto myslí, že čím väčšie mesto alebo de-
dina tak tým lepšie Vianoce, tak odkazujem prd makový !

Na siedmom zasadnutí Obecného zastupiteľstva v  Ra-
kovnici bolo poslancami OZ navrhnuté zvýšenie miestnych 
daní a poplatkov. Keďže sa blíži koniec roka, bolo potrebné, 
aj vzhľadom na prípravu rozpočtu obce, zvážiť aktualizá-
ciu sadzieb daní a sadzieb poplatku za komunálne odpady.

Vyznanie nášho rodáka

Na úvod sa im prihovori-
la riaditeľka SOŠ obchodu 
a  služieb PaedDr. Eva Bla-
žeková. A  prišlo ďalšie pre-
kvapenie. Do svojich šikov-
ných rúk ich zobrali dievčatá 
a  chlapci učebného odboru 
kaderník. Pod odborným 
vedením majsteriek Alicky 
Czompelovej a  Vlasty Gal-
lovej vykúzlili pekne účesy.

Potom sme naše milé náv-
števníčky pohostili voňavou 
kávičkou a  chutným kolá-
čikom pripraveným v  našej 
cukrárskej dielni. Príjemne 
zrelaxovane a dobre naladene 

si v  sprievode pani riaditeľ-
ky pozreli školské priestory 
a zaspomínali na svoje škol-
ské časy. A prišiel čas rozlúč-
ky, vzájomne sme si zaželali 
pevné zdravie, veľa energie 
a prísľub, že stretnutie si zo-
pakujeme.

Ďakujeme za príjemnú 
návštevu, spolu so žiakmi 
a  pedagogickým zborom 
prajeme všetkým seniorom 
pevné zdravie, úctu a rešpekt, 
ktorý im právom patrí.

S pozdravom PaedDr. Eva 
Blažeková, riaditeľka SOŠ 
obchodu a služieb Rožňava

Krásny októbrový deň 10.10. 2023 zavítala na našu ško-
lu milá návšteva. V rámci Mesiaca úcty k starším a v rea-
lizácii Koncepcie rozvoja a  práci s  mládežou na pozvanie 
Žiackeho parlamentu zavítali k nám seniorky zo ZPOZu 
pri Obecnom úrade v Rakovnici. Už samotné pozvanie ich 
príjemne prekvapilo.

Zrelaxovanie
a dobré naladenie
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Chceme byť nápomocní 
aj v  tomto smere a  v  rámci 
projektu Čisté obce zo stra-
ny VVS, a.s., Vám ponúkame 
možnosť spoločného vývozu 
žúmp za zvýhodnených pla-
tobných podmienok. V cene 
podľa aktuálneho platného 
cenníka je zahrnutá doprava, 
výkon vozidla a  likvidovaný 
obsah žúmp za 1 vývoz.

Ak sa rozhodnete pre spo-
ločný vývoz žúmp je potreb-
né dodržať tieto podmienky:

1. objednávku musí zaslať 
výlučne obec

• objednanie spoločného 
vývozu môžete realizovať 
priamo na obecnom úra-
de, telefonicky na tel. číslo 
058/788 35 00 alebo e-ma-
ilom na adrese obec@rakov-
nica.sk

2. vývoz maximálne z  2 
domácností

• nájdite si spoločnú do-
mácnosť pre vývoz

• nahláste súpisné čísla do-

mácností, kde sa bude vývoz 
realizovať

3. spoločný objem vývozu 
nemôže presiahnuť 11 m3

4. platobné podmienky – 
podľa aktuálneho cenníka 
je poplatok 56 € za vývoz

• v hotovosti do pokladne 
na obecnom úrade

• bankový prevodom 
IBAN: SK50 0900 0000 
0050 3448 8641, VS:2400, 
poznámka pre príjemcu: po-
platok_žumpa_priezvisko, 
súpisné čísla domov. Avízo 
o  úhrade zaslať na adresu: 
obec@rakovnica.sk

5. čakacia doba vybavenia 
objednávok je podľa aktuál-
neho množstva objednávok 
na strane Východoslovenskej 
vodárenskej spoločnosti, a.s.

Dávame však do podve-
domia, že cez obec budú 
vybavované len objednávky 
na spoločný vývoz (2 žúmp), 
ktorú si občania nevedia za-
dať sami. Ak nespĺňate pod-
mienky na spoločný vývoz 
žúmp, prosím objednajte si 
vývoz domovej žumpy pria-
mo u  dodávateľa VVS, a.s., 
na tel. čísle 058/4824777 
alebo elektronickou formou 
priamo na stránke VVS, a.s.

Za dôvody hodné osobit-
ného zreteľa v podmienkach 
obce Rakovnica sú nasledov-
né situácie:

a) ak prevod vlastníctva 
majetku obce prispeje k  za-
bezpečeniu a rozvoju služieb 
a  aktivít s  verejnoprospeš-
ným účelom. Za verejno-
prospešný účel je treba pova-
žovať najmä podporu rozvoja 
etických a  morálnych hod-
nôt, dostupnosť a rozvoj pra-
covných príležitostí, aktívnu 
podporu ochrany a zvýšenie 
ochrany životného prostre-
dia, zvýšenie ochrany pred 
mimoriadnymi udalosťami, 
podporu zážitkových mož-
ností a príležitostí v kultúre, 
osvete a  v  športe, podporu 
uchovania tradícií a  rozvoja 
regionálnych zvykov, pod-
poru prezentácie aktivít detí, 
seniorov a  ďalších komunít 
obce a obyvateľov obce.

b) ak sa prevodom vlast-
níctva majetku obce prispeje 
k jeho účelnejšiemu využitiu 
alebo ak sa prispeje k  účel-
nejšiemu využitiu majetku 
inej osoby, Za účelnejšie 
využitie majetku je treba 
považovať najmä scelenie 
pozemkov s  malou výme-

rou, účelnejšie usporiadanie 
vlastníctva pozemkov obce 
a  pozemkov tretích osôb 
v  nadväznosti na ich výme-
ru, tvar, polohu využívanie 
a možnosti využívania.

c) ak sa prevodom vlast-
níctva majetku obce pod-
poria významné investície 
na území obce a  v  jej bez-
prostrednom okolí. Za vý-
znamné investície je treba 
považovať najmä výstavbu 
priemyselnej zóny, výstavbu 
cesty, dráhy, efektívnejšie vy-
užívanie verejných rozvodov 
a  médií najmä vodovodnej 
sústavy, kanalizačnej sústavy, 
plynovej sústavy, elektrickej 
sústavy.

d) ďalšie dôvody, o ktorých 
pri výkone samosprávy roz-
hodne obecné zastupiteľstvo 
obce.

Zásady hospodárenia a na - 
kladania s  majetkom obce 
schválilo obecné zastupiteľ-
stvo dňa 27.9.2023 prijatím 
uznesenia č.3/6/2023 nad-
polovičnou väčšinou hla-
sov prítomných poslancov 
a  nadobudli platnosť dňom  
1. novembra 2023.

Ing. Monika Genčiová,
predsedníčka finančnej komisie

S nami ušetríte

Dôvod hodný
osobitného zreteľa
Už od roku 2009, t.j. od vzniku samotného zakotvenia 

tohto pojmu v zákone o majetku obcí, permanentne vyvstá-
va otázka, čo sa rozumie dôvodom hodným osobitného 
zreteľa pri nakladaní s obecným majetkom. Dôvod hodný 
osobitného zreteľa bol donedávna pritom neurčitý právny 
pojem, ktorého naplnenie bolo treba posudzovať vždy indi-
viduálne, pri ktorom vznikali mnohé sporné situácie. Aby 
sa nejasné pravidlá týkajúce sa podmienok pri prevodoch 
vlastníctva majetku obce a nájme obce minimalizovali čo 
najviac, zákonodarca prijal pomerne rozsiahlu novelu Zá-
kona o majetku obcí, v ktorej sa rozšírili obligatórne úpra-
vy, ktoré bolo potrebné zapracovať aj do Zásad o hospodá-
rení s majetkom obce Rakovnica.Možnosť vývozu 

žúmp z  2 domácností = 
jedna spoločná platba.

Rozdeľte náklady za 
vývoz žúmp medzi se-
bou na polovicu.
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